
Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Gminy Suchy Las 

z dnia 26.11.2018 roku. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji. 

3. Stwierdzenie ważności posiedzenia Komisji. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

5. Wybór przewodniczącego i wiceprzewodniczącego Komisji. 

6. Opiniowanie uchwał przygotowanych na najbliższą sesję Rady Gminy Suchy Las. 

7. Sprawy bieżące. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zakończenie posiedzenia. 

Ad. 1 – 4. 

Przewodnicząca Komisji Joanna Pągowska otworzyła posiedzenie Komisji. Powitała gości i członków 

Komisji oraz stwierdziła prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności. Porządek obrad 

został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 5. 

Przewodnicząca odczytała fragment statutu Gminy Suchy Las dotyczący prac Komisji Rady. 

Na wiceprzewodniczącego Komisji BFiRG zaproponowano radnego Tomasza Sztolcmana. Za 

przyjęciem tej kandydatury głosowano jednogłośnie - 6 głosów. 

Wiceprzewodniczącym KBFiRG został Pan Tomasz Sztolcman.  

 

Ad. 6. 

 

• Projekt uchwały w sprawie zniesienia podziału obszaru gminy Suchy Las na sektory odbioru 
odpadów komunalnych. 

 

Pan M. Świerkowski ZGK Suchy Las – od 2013 roku Gmina Suchy Las podzielona była na dwa 

sektory zagospodarowania odpadami. Po latach funkcjonowania okazało się, że sektory nie są już 

potrzebne. Ułatwi to nam pracę. Jest to uzasadnione: 1 sektor, to jeden koszt. Ułatwi to pracę 

Urzędowi i ZGK. 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały głosowano jednogłośnie. 

 

• Projekt uchwały w sprawie metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz stawki opłaty. 

 

Pan M. Świerkowski ZGK Suchy Las – temat nie jest łatwy. Największy problem sprawia 

zagospodarowanie odpadów selektywnych – tworzyw sztucznych. Z Chludowa kontenerami jeździmy 

do Ostrowa Wielkopolskiego. Jest odbiór na ul. Meteorytowej w Poznaniu, ale brama dla nas została 

zamknięta, bo są zasypani. Firmy zbierające same szukają punktów odbioru. Koszty są dużo większe, 

niż w uchwałach przyjmowanych przez rady gmin. Odbiór odpadów zielonych mamy dobry. 

 



Radna A. Ankiewicz – Marszałek wskazał ul. Meteorytową jako jedyne miejsce, a i tak zostało 

wstrzymane przyjmowanie. Będziemy też musieli zwiększyć nakłady na PSZOK. 

 

Radny M. Przybylski – w 2014 roku gmina płaciła do ZGK 1 500 000 zł, w 2015 roku – 1 900 000 

zł, w 2016 roku – 2 300 000 zł, w 2017 roku – 3 320 000 zł, w 2018 roku – 3 325 000 zł, w 2019 

roku – 3 500 000 zł. Jaka jest sytuacja rynkowa? Gminy ościenne stanowią dla nas punkt odniesienia. 

Czy podwyżka do 16 zł zbilansuje koszty? 

 

Wójt G. Wojtera – nie. Zakładamy, że w II półroczu może pojawić się konieczność dopłaty z 

budżetu bez podwyżki cen.   

 

Radny M. Przybylski – jaka jest sytuacja rynkowa? 

 

Wójt G. Wojtera – rynkowa? Nie ma sytuacji rynkowej. Wystarczy brak decyzji dotyczącej 

zwiększenia i zaczyna się problem. Dostajemy informacje o zamknięciu instalacji i wówczas rynek 

zaczyna działać negatywnie i spalarnie zaczynają podnosić ceny. Musimy to ujmować w prognozie. 

Będą dwa różnicowania: GOAP i reszta. Dyrektor mówi o realnym koszcie 17 zł. Gdybyśmy byli w 

GOAPie, to i tak mielibyśmy inną stawkę niż ma Poznań. Pojawiło się pojęcie „rozsądnego reagowania 

przez samorząd” – opracowanie 3-letniej strategii dotyczącej zagospodarowania odpadami w 3 

wariantach. Chciałbym, aby ta strategia była dla nas jakimś wyznacznikiem.  

 

Radna W. Prycińska – w workach na śmieci selektywne są tez inne odpady, których tam być nie 

powinno. Mieszkańca powinno interesować to, co się z tym dzieje. Jak go instruować i zachęcić? 

 

Pan M. Świerkowski ZGK Suchy Las – nowa ulotka była dołączona razem z harmonogramem. 

Będzie dołączana ponownie. 

 

Radny M. Przybylski – dziś w Poznaniu jest 12 zł, w 2019 roku wzrośnie o 1 zł. Czy gdzieś w 

Polsce jest drożej niż 16 zł.? 

 

Radny G. Słowiński – w  GOAP w tej chwili kwota 12 zł załatwia w 100 % tę dziurę. 

 

Radny T. Sztolcman – 13 zł w GOAP-ie, stawka dla miasta Poznania. Dla innych gmin inna stawka. 

Na ile nam to wystarczy? 

 

Przewodnicząca J. Pągowska – na jednym ze spotkań pan dyrektor GOAP-u mówił, że do 

wyborów nie będzie zmian cen, a potem? 

 

Pan M. Świerkowski ZGK Suchy Las – na tę chwilę 16 zł wystarczy na to, by system był stabilny. 

 

Radny M. Przybylski – wnioskuje o zmianę § 3 z 16 zł na 15 zł.  

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.  

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały głosowało 5 radnych, 1 głos przeciw, 1 osoba 

wstrzymała się od głosu. 

 



• Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Złotkowo, 
rejon ulicy Pawłowickiej - Wschód. 

 
Przewodnicząca J. Pągowska – warto przenieść ten projekt uchwały na styczeń w związku 
z tym, że 21 grudnia prawdopodobnie otrzymamy decyzję środowiskową w kwestii koncepcji budowy 
obwodnicy północno-wschodniej. 
 
Wójt G. Wojtera – użyła Pani słowa „prawdopodobnie”. Szanse na realizację tej obwodnicy 
oceniam słabo. Z pełnym przekonaniem przedkładam Państwu ten projekt. 
 
Pani Urbanistka E. Zagdańska przedstawiła projekt mpzp Złotkowo, rejon ulicy Pawłowickiej – 
Wschód. 
 
Radna A. Ankiewicz – drogi są wewnętrzne i leżą po stronie inwestora. Jaki będzie koszt dla gminy 
do uzbrojenia dróg? 
 
Wójt G. Wojtera – dziś ul. Pawłowicka istnieje i kończy się na wysokości działek. Chciałbym, żeby 
udało się utrzymać charakter drogi staro brukowej. 
 
Radny G. Słowiński – na spotkaniu Pan Nowicki mówił, że wybuduje to na własny koszt. 
Prawdziwa droga idzie wśród drzew. Po wspomnianym staro bruku nie da się jeździć, ani chodzić. 
Wnioskuję, aby odsunąć ten projekt najdłużej jak się da. 
 
Wójt G. Wojtera – wskazał Pan na inwestora p. Nowickiego. Jest to firma przygotowana do 
realizacji tego typu inwestycji. Inwestor ponosi nakłady, bruk wymaga remontu. Na pewno firma 
specjalistyczna, jaką jest Poz-Bruk, poradzi sobie z tym zadaniem. W urzędzie znajduje się akt 
notarialny, który został podpisany przez Inwestora mówiący o tym, że poniesie on koszty 
wybudowania ulicy. 
 
Przewodnicząca J. Pągowska- rozumiem, że akt jest do wglądu i możemy się z nim zapoznać na 
kolejnych obradach Komisji BFiRG? 
 
Wójt G. Wojtera- oczywiście zapraszam do mnie przed kolejnym spotkaniem. 
 
Radna A. Ankiewicz – wnioskuję o spotkanie z inwestorem przed sesją styczniową i przesunięcie 
projektu uchwały na sesję styczniową. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 

• Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w Złotnikach na terenie działek o numerach 
ewidencyjnych: 276/10 i 276/11. 

 
Radny M. Przybylski – projekt ten już raz został zdjęty z porządku obrad sesji. Jaka jest obecna 
sytuacja wyjazdu z osiedla? 
 
Wójt G. Wojtera – jest w trakcie procedury wywłaszczeniowej. Jesteśmy w SKO. Jest tam 
planowany budynek usługowo-handlowy: pizzeria, sałatkarnia. 
 
Radna A. Ankiewicz – jeśli to się już dzieje, a jest sprawa jest w SKO, to niech ten plan też się 
realizuje. 
 
Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały głosowało 5 radnych, 2 osoby wstrzymały się od 
głosu. 



 
Wójt G. Wojtera – chciałbym wnieść uwagę do protokołu. Sprawa planu dla tych działek była 
uzależniona od realizacji nowej organizacji ruchu na osiedlu Grzybowym. 
 
Radny M. Przybylski – ja mówiłem tylko o wyjeździe z osiedla. 
 

• Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 
na rok 2019 r. 

 
Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały głosowano jednogłośnie. 
 

• Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 
2019 r. 

 
Radna A. Ankiewicz – 10 % podwyżka dla przedsiębiorców jest zbyt duża. Może należałoby zrobić 
procentowo dla wszystkich? 
 
Wójt G. Wojtera – zastosowanie procentowego wzrostu byłoby zbyt skomplikowane. 
 
Radna A. Ankiewicz – wnioskuję o stawkę 0,76 groszy, a garaże 5,50 zł. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie.  
 

• Projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta i określenia podstawy obliczenia 
podatku rolnego na rok 2019. 
 

Za pozytywnym zaopiniowaniem uchwały głosowano jednogłośnie. 
 

• Podjęcie uchwały w sprawie stawek dotacji przedmiotowych na rok 2019 dla gminnego 
zakładu budżetowego. 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem uchwały głosowano 6 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 

• Podjęcie uchwały w sprawie diet radnych, sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli w 
gminie Suchy Las. 
 

Radna A. Ankiewicz - § 2 – nie widzę różnic w miejscowościach. Uważam, że sołtysów i 

przewodniczących zarządów osiedli małych miejscowości należy tak samo traktować, jak tych z 

większych jednostek. Należy pozostawić stare zasady.  

 

Wójt G. Wojtera – mogę zgłosić autopoprawkę. Pani Sekretarz przygotuje informację o 

dotychczasowych stawkach. 

 

Ad. 8 - 9. 

 

Na tym posiedzenie Komisji zakończono. 

 

Protokółowała        Przewodnicząca KBFiRG 

Justyna Krawczyk        Joanna Pągowska 

 


